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            Druhý  septembrový týždeň 2018  sa  vo  Svite  zniesol                            

v znamení osláv 120. výročia zakladateľa mesta Svit Jana 

Antonína Baťu a 80. výročia vzniku odborného vzdelávania vo 

Svite. 

 

V našej škole počas celého týždňa boli pripravené rôzne workshopy, prednášky       

a ďalšie zaujímavé aktivity. Oslavy vyvrcholili 13. septembra v Dome kultúry, kde sa 

uskutočnila slávnostná akadémia “My a dedičstvo J.A. Baťu”. Naša škola zažila 

historický okamih, nakoľko jej bol slávnostne udelený nový čestný názov  “Stredná 

odborná škola polytechnická Jana Antonína Baťu”. Tejto výnimočnej udalosti sa 

zúčastnil aj čestný hosť- vnuk Jana Antonína Baťu, John Nash  Baťa, žijúci                

v Spojených štátoch amerických. Pozvanie na slávnostnú akadémiu prijali aj bývalý 

prezident Slovenskej republiky, Ivan Gašparovič, predseda Prešovského 

samosprávneho kraja, pán Majerský, zástupcovia firiem pôsobiacich v meste a ďalší 

hostia.  

 

Program slávnostnej akadémie pripravili pedagógovia a študenti našej školy. 

Všetkých zaujalo scénické pásmo o živote a prínose J.A. Baťu  pre mesto, či 

vzdelávanie, tiež spomienky  pamätníkov, bývalých riaditeľov, učiteľov a žiakov 

školy. 

 

My, študenti, sme veľmi hrdí nato, že študujeme práve na tejto škole.  
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       Našej škole bol udelený  

                čestný názov 

Kristína Hriňová 



Imatrikulácia prvákov 

Vianočný program 

a výzdoba izieb 

Pečenie medovníkov 

Izba baví izbu 

Vedomostná súťaž:  

Ukáž čo vieš ! 

     

Dni Tanca vo Svite-súťaž 

marec 2019 

Výstava prác výtvarného krúžku 

 

S radosťou čakáme na 

Cechovačku... 

 

 

 

 

                                 Cechovačka  
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       Naše spoločenské podujatia v školskom roku   2018/2019: 
 
 

 

Mirko v škole 

 Kubko, si dobrý 

veliteľ 

Mňam, tie 

medovníky sú 

chutné! 

Tanec v daždi  



Kto bude rýchlejší ? 

 

 

   

    S novým školským rokom v októbri  

2018, nás prvákov čakalo aj prijatie 

do internátneho cechu. Niektorí sme 

sa toho obávali,  iní sa zas naopak 

veľmi tešili, no nikto z nás sa tomu 

nevyhol. Nakoniec sme si 

Cechovačku všetci poriadne užili. 

Tretiaci si pre nás pripravili veľmi 

zaujímavú tému, a to vojenský 

výcvik. Na začiatku imatrikulácie si 

naši tretiacki generáli povolali 

každého prváka pred prijímaciu komisiu. Na povel dvoch ,,vojakov,, sme 

museli pochodovať. Nazvali  nás celkom vtipne a to Bažantami. Ako prvá  

nás čakala spoločná úloha, kde sme boli na seba „nalepení“ a kráčali sme 

na seba „nalepení“ v rade s balónmi na hrudi, ktoré nám nesmeli spadnúť 

a ani prasknúť.za sebou  s balónmi na hrudi. Potom nasledovali testy 

zdatnosti, ako preliezanie, ohybnosť, skákanie vo vreci, behanie a iné 

zábavné úlohy. Na záver sme dostali certifikát, ktorý preukázal, že my 

„bažanti“, sme prijatí do internátneho cechu. Bolo milé, že si pre nás 

tretiaci pripravili aj medový perník s naším menom. Potešilo nás, že sme sa 

stali súčasťou internátnej rodiny. Sme radi, že sa na našom slávnostnom 

prijatí zúčastnila aj pani riaditeľka RNDr. Eva Nebusová, triedna učiteľka 

1.A Ing. Adriana Mlynská a pani učiteľka Mgr. Petra Križanová.           

Na záver sme všetci spolu pochodovali, ako praví vojaci. My prváci 

na tento deň nikdy nezabudneme a tretiakom ďakujeme, že nám pripravili 

nezabudnuteľný zážitok, na ktorý budeme navždy s láskou a úsmevom 

spomínať.  

                       Radka Radičová 

 

 

 

 

spoločná prísaha prvákov      
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 Predvianočná nálada               

 

 

         

         

        Pečenie medovníkov 

 

 

 

 

Šéfka v akcii... 

 

 

           Pomáhali aj chlapci 

 

 

 

 

                        Vianočná výzdoba izieb     
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Bolo super, užili sme si 

pečenie a predvianočnú 

atmosféru. Medovníky  

sa zjedli veľmi rýchlo  
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V zábavnom programe Izba baví izbu účinkovalo takmer tridsať žiakov. Dobrá 

nálada stúpala s každým ďalším číslom. Videli sme rôzne scénky, hru na hudobných 

nástrojoch - varhanoch, gitare a  harmonike. Očarilo nás vystúpenie dievčat 

z tanečného krúžku s Tancom v daždi. Všetkým zúčastneným ďakujeme, boli ste 

užasní! 

 

 

 

  TANEC V DAŹDI    

  ZATANCOVALI DIEVĆATÁ    

   Z TANEĆNÉHO KRÚŽKU 

 Tamarka- vlastná hudobná tvorba 
Scénka- Vanes robí vodičák 

Scénka – Mirko v škole  
Scénka – sánkari 

Zábavný program 

Izba baví izbu 

25.03.2019 

 

Kúzelník v podaní Majka všetkých očaril   
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Noc v čiernom lese sa mi nevypláca, 
moje telo v temnote sa stráca. 
Zrazu mi do cesty niečo vlietlo, 
na konci temnoty zjavilo sa svetlo. 

Môj strach sa pomaly vytráca.  
To niečo razom ku mne kráča.  
Pohľad má chladný, ako z ruže tŕne 
a jeho oči krajšie ako mesiac v splne.  Pery má krvavo červené, sťa 

jahody z lesnej stráne,  
oči modré a hlboké, ako voda  
v oceáne.  
Vlasy svetlé, ako jasné slnká 
lúče, no zrejme je ťažké nájsť 
od jeho srdca kľúče. 
 

Počúva moje slová, zapaľuje 
sviece, s ľútosťou mi hladí 
teplou dlaňou plece. 
Pociťujem, ako pri srdci 
voľačo ma hreje, pomaly 
Nevnímam, čo sa okolo mňa 
deje. 
 

V duši mi vyhasla všetka tá 
zlosť, hladí ju krásny                                         
pocit- jeho prítomnosť. 
                                              
Stojím tam a počúvam, ako 
mi srdce bije,  
to čo k nemu cítim, už asi 
nezakryjem. 
 

Tamara Sovová 

 

Vlastná tvorba 

Svetlo v ňom 
 



 

 

 

 

 

 „To, že ti je zima, je počuť až na 

druhej strane ostrova,“ pri zvuku 

hlasu neznámeho sa okamžite 

prudko posadila. Jej zrak si už 

dávno privykol temnote, takže 

nebolo ťažké zazrieť danú osobu. 

Keď ju zbadala a lepšie si ju 

obzrela, zostala zarazená. Jeho 

siluetu rozoznala takmer okamžite. 

Blížil sa k nej muž, ktorého 

poobede prebrala. Mal nádherne 

chladnú bledú tvár, ale hrejivé 

tmavohnedé oči, ktoré v tej tme 

vyzerali ako bezodné čierne jamy. 

Vyzeral akoby sa narodil v Brazílii 

a vyrastal na Aljaške.  

Bol nehybne krásnym protipólom, 

ktorý nespôsobovala len svetlá pleť, ale aj kamenná tvár v kontraste s jeho tmavohnedými 

vlasmi. Takmer nemohla uveriť, že má na sebe len tričko s krátkym rukávom a šortky 

dosahujúce nad kolená, keď ona mrzla za mrazivej noci neskorej jesene. Krátke vlasy, 

predtým možno upravené, teraz divoko stáli na všetky strany, akoby ho poriadne vyfúkal 

vietor. Bol nádherný. Taký nádherný, až na moment zabudla dýchať. Možno nebol typickým 

filmovým hrdinom s modrými očami, tehličkami a vydutými bicepsmi, ale bol typom, aký sa 

jej páčil. Mal vysokú atletickú postavu, trochu štíhlu oproti jeho výške. 

                                                                                                          Katarína Tribulová 
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Úryvok     

Vlastná tvorba 

 

 

Vlčia 

nevesta 



 

 

Písanie je jedna z veci, ktoré napĺňajú  môj život. Páči sa mi, 

keď si môžem vylievať srdce na papier a posúvať ho ďalej cez svoje 

myšlienky. Venujem sa písaniu motivačno-povzbudivých článkov, 

ktorých cieľom je pomáhať nielen mladým ľuďom, ale aj iným 

vekovým kategóriám v rôznych životných situáciách. Pripomenúť 

im, že v tom nie sú  sami. Vždy existuje nová šanca, nový deň, kde 

sa dá začínať stále odznova. Zaoberám sa témami, ako sú rozchody, 

duševné zdravie, motivácia, spoločnosť, správanie ľudí, city, či 

rôzne starosti. Svoj prvý blog som napísala v lete 2018, ktorý som 

poslala do redakcie Úlomky ženy. Článok  sa im zapáčil a uverejnili 

ho  na svojom portály. Bol to  článok s názvom: „Si to ty, s kým 

budeš žiť, kde hlavnou témou je naučiť sa milovať samého seba so 

všetkým, čo k tomu patrí“. Cieľom všetkých mojich článkov je ukázať, že v každom jednom z nás sa 

ukrýva sila zvládať veci, ktoré sa dejú. Dlho som si zapisovala svoje myšlienky iba pre seba. V jeden 

deň som našla  jeden článok od neznámej autorky,  ktorá ma v ten deň veľmi povzbudila. Tak som si 

povedala, že to chcem aj ja. Možno niekomu pomôžem, keď to bude v tej chvíli potrebovať a 

povzbudím ho. Začala som písať verejne. Stala blogerkou pre portál Odzadu, kde pravidelne 

prispievam svojimi článkami, v ktorých sa snažím zanechávať kúsok svojho srdca. Kde beriem 

inšpiráciu? Pre mňa je inšpirácia život sám o sebe. Každý jeden nový deň, v ktorých je veľa 

inšpiratívnych vecí. Čítanie kníh je moja záľuba. Sú to hlavne moderné romány a skutočné príbehy 

ľudí. Moje plány sú naďalej písať, snažiť sa dostať v oblasti písania  čo najďalej  pomáhať ľuďom ako 

sa len dá. Neskôr by som chcela založiť portál pre ľudí, kde môžu nájsť pomoc, podporu, 

povzbudenie,  aby sa mohli cítiť lepšie. Mojím snom je v budúcnosti napísať vlastnú knižku. 

                                                                                                                                              Radka Radičová 
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Ahojte, milí priatelia. Volám sa Vanesa a v nasledujúcom článku vám chcem predstaviť jednu 

z mojich záľub.  Napriek tomu, že ma bavia mnohé veci, jedna 

z nich je naozaj špeciálna. Je to šport, ktorému sa venujem už od  

mojich troch rokov a je to jazdectvo.  Keďže v dnešnom svete sú 

ľudia uponáhľaní, vystresovaní, či už z práce, alebo školy, avšak 

najčastejšie zo vzťahov. Ľudia už zabudli nato, aké je krásne ísť 

len tak na prechádzku do prírody a relaxovať bez počutia 

motorov áut, dýchania nebezpečných splodín, či bez zapnutého 

telefónu. Ľudia sú tak veľmi nervózni, podráždení a nič nestíhajú. 

Niekedy jednoducho treba „vypnúť“ a venovať sa tomu čo nás 

najviac baví. Ako malá , som samozrejme nepremýšľala takto, ale 

mojou veľkou láskou boli zvieratká. Skúšať nové veci bolo pre 

mňa úžasné. Jazdenie na koni sa mi veľmi zapáčilo. Väčšiu radosť 

ako z jazdenia by som nemala, ani vtedy, keby som si mohla 

každý deň kúpiť o jednu akváriovú rybičku naviac. Ja si najlepšie 

oddýchnem na konskom chrbte. 

 

V prípade nižšej výšky niektorých mojich priateľov si 

konečne spolu vychutnávame takmer rovnaký pohľad na svet. 

Keď jazdím, rozmýšľam, ako si čo najviac užiť jazdu. Poskáčeme cez  meter vysoké prekážky, pocítime 

vietor vo vlasoch a hrive cez nekončiacu sa lúku a na záver si dáme ešte zopár tréningových cvičení, 

ako sú napríklad: klusanie pomedzi rôzne prekážky, cúvanie, či cval bez uzdy a sedla. Keďže jazdím už 

takmer  15 rokov, viem čo si môžem dovoliť, pretože nie všetko je také jednoduché, ako sa zdá. 

Napriek tomu, že im verím, keď na nich jazdím, kŕmim ich, alebo sa spolu len tak maznáme, mám 

pred nimi rešpekt. Mnohí z vás si nevedia predstaviť, ako sa dá hrať alebo maznať s koňmi, ale 

poviem vám, že je to presne to isté, ako keď si vychutnávate spoločné chvíle s domácimi maznáčikmi. 

Tak vám poviem, že ak by neboli kone, nebola by som tým, čím som dnes. 

       

Vanesa  Porubiaková 
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Príjemný dotyk s koníkom má 

liečebné účinky  

Naše záľuby 



Volám sa Lívia a venujem sa 
literárno-dramatickému 

krúžku. 

 

                                    

 

 

 

        

 

Práci v literárno-dramatickom krúžku sa venujem už 

päť rokov. Najprv v Kežmarku a  tento rok vo Svite. 

Stretávame sa raz v týždni, ale pred vystúpeniami je to aj 

viackrát do týždňa. Naše vystúpenia, sú  vždy iné a zábavné.  

Hranie mi dáva veľa nových zážitkov a skúseností,  ale hlavne 

radosť z toho, že robím niečo čo ma naozaj baví. Či mávam 

trému? Áno, vo svojich hereckých začiatkoch.  

 

 

 

Snažím sa vždy hrať tak, aby to v ľuďoch 

zanechalo príjemné pocity. Niekedy to nie je ľahké, ale 

som šťastná, keď diváci tlieskajú. Mojím snom je 

v hraní pokračovať aj naďalej, pretože ma to napĺňa.  

Na každé moje vystúpenie ma pravidelne príde 

podporiť aj moja rodina a kamaráti, ktorí mi dodávajú 

vždy  veľkú silu a odhodlanie hrať stále lepšie.. 
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,,V živote treba robiť to, čo Vás 
naozaj baví, aby ste to dokázali robiť 
svojim srdcom.“ 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

           

  

 

Kedysi dávno predtým, ako ľudia 

vedeli rozprávať sa dorozumievali určitými 

pohybmi tela, čo bolo vyjadrovanie ich 

pocitov. A tu sa začína aj môj príbeh. Ako 

malé dievčatko som sa s radosťou krútila 

pri tanci s mojím ockom. So staršou sestrou 

sme svoje detstvo nielen pretancovali, ba aj 

prespievali, pretože tieto dve veci dodnes 

milujeme. Sme skvelá zohratá dvojka, 

napriek tomu, že každá z nás má teraz svoje  

záujmy a vlastný život. Tanec však ostáva 

mojou srdcovkou.  

 Môj prvý životný úspech, ktorý ma posunul vpred bol v základnej škole, kde 

som odtancovala hip–hopové sólo a umiestnila sa na krásnom prvom mieste. 

V priestoroch svojej izby som sa učila rôzne choreografie z videí a navštevovala 

tanečný krúžok v Podolínci. Ako čas letel, zamávala som dievčatám v Podolínci 

a vykročila šťastnou nohou študovať na SOŠ vo Svite. Prvýkrát som sa pred veľkým 

publikom ocitla práve tu, na súťaži Dni tanca. Počas tréningov a vystúpení som prišla 

na to, že tanec nie je iba kombinácia krokov a choreografie, je to niečo oveľa viac! Sú 

to moje pocity, ba viac moja duša, ktorá prehovára pohybmi môjho tela.  

 

Vždy, keď potrebujem vyjadriť smútok, hnev, radosť, či lásku, zamierim práve 

do tanečnej sály, kde hudba a ja splynieme v jedno. Môj sen tancovať v tanečnom 

páre, sa splnil len nedávno na kurze tanca, kde som získala veľmi veľa skúseností 

z odboru spoločenských a latino tancov. Milujem všetky štýly tanca, no najviac som sa 

našla v latino, moderných tancoch a starom hip-hope. Na záver chcem povedať už 

len máličko, tanec je terapia mojej duše a tela. 

Dni Tanca 19.3.2019 : umiestnenie Strieborné pásmo  

                                                                                 Diana Reľovská 
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Tanec ako 

moja duša 

 



  
 

s Klaudiou Zajacovou 
 

Čomu sa venuješ vo svojom voľnom čase? 
Hrávam futbal, bicyklujem ale najradšej trávim čas s holubmi, ktoré chováme  u nás doma. 

 
Ako dlho sa venuješ chovu poštových holubov? 
 Od malička sa tomu venujem, ale oficiálne som do zväzu  
chovateľov  zapísaná od roku 2013 to je už šiesty rok. 
 
Kto ťa k tejto záľube inšpiroval? 
Môj ocko sa chovu poštových holubov venoval dlhé roky a mňa to  od mala fascinovalo. 
 

Chodievate aj na preteky, a ako často sa uskutočňujú? 
Preteky sa uskutočňujú raz do týždňa a áno, chodievame. Trvajú od mája do júla a mladé 
holuby pretekajú od septembra do októbra. 
 
Získavate aj nejaké ocenenia? 
Áno, v tejto sezóne sme skončili so starými holubmi na druhom mieste v Spišskom Podhradí 
a v našej oblasti sme skončili ôsmi, to znamená, že sme získali dva poháre. 

 
Ako ďaleko dokáže taký poštový holub 
zaletieť? 
Každý holub by mal dokázať zaletieť  100-
700km, sú aj holuby, ktoré dokážu odlietať 
maratón. čo je viac než 1000km! 

 
Koľko holubov chováte? Prihlasujete do súťaží všetkých? 
My chováme okolo 200 holubov, z toho viac ako polovicu dávame na preteky, tie ostatné sú 
chovné, čiže sú určené výlučne na rozmnožovanie chovu. 
Tieto sú väčšinou s dobrým rodokmeňom. 
 
Ako rozpoznáte, že holub, ktorý doletel, bol práve ten 
váš? 
Mladé krúžkujeme, to znamená, že im pridelíme určité číslo, 
ktoré majú pripevnené o nohu. Keď však idú holuby na pretek, 
majú na sebe čip, na ktorom   je zakódované ich číslo. Holub, 
ktorý priletí z preteku, musí prejsť cez tunel, v ktorom je  tzv. 
anténa,   tá  ho  zosníma  a ukáže nám na prístroji, že holub  
sa vrátil. 
 

Máš k nim citový vzťah? 
 Mám, niektoré majú aj mená (Messi.,Lila, Joe, Lea) 
 
Chceš sa venovať poštovým holubom aj v budúcnosti? 
Chcela by som, pretože ma chov holubov a súťaže  veľmi bavia. 
                                                                pripravila Kristína Hriňová 

 

12 

Mladí ľudia sa o tieto aktivity 

málokedy zaujímajú. 

 

Naše   netradičné     

záľuby  

  

 

 

 

 

Rozhovor 



Kristián pri 

zásahu 

 

 

 

 

     

   Kiko: K hasičom som sa dostal už ako osemročný chlapec, ktorý s neskutočným obdivom 

sledoval ich prácu. Venujem sa tomu už desať rokov. 

 

  

     Kiko: Nie nebolo, ale netušili sme, čo nás bude čakať.  

Až po čase, keď sme boli starší, sme zistili, čo táto práca obnáša. 

Niektorí chalani v DHZ ostali, iní z neho odišli. 

 

 

 

 

  Kiko: Súťažiť chodíme ako tím, a to konkrétne na požiarne útoky. 

Počas nich sme mali rôzne umiestnenia. Boli sme prví, ale aj 

poslední. Po čase som súťažil už ako jednotlivec, ale vyskúšal som aj 

súťaž Železný hasič. Mrzí ma, že rozhodcovia  občas neboli 

v rozhodovaní vždy spravodliví!  

 

 

 

 

      Kiko: Pri tejto profesii sa zdokonaľujeme vlastne pri každom zásahu. Máme absolvované školenia     

  a skúšky, ktoré sú povinné na vykonávanie hasičských zásahov.  

 

 

    

  Kiko: Ako som už spomínal, každý z nás má za sebou skúšky i školenia, takže sme na to 

pripravení. Samozrejme pri každom zásahu je tu aj rešpekt, lebo nevieme, čo nás čaká. Dobrovoľní aj 

profesionálni hasiči musia byť vždy pripravení pomôcť tým, ktorí sú v núdzi a potrebujú našu pomoc.  
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Rozhovor s Kristiánom 

 Odkedy sa venuješ práci v Dobrovoľnom hasičskom zbore? (ďalej DHZ) 

 

Bolo náročné sa  ku  hasičom dostať? 

 

Chodíte na súťaže a máte aj nejaké úspechy? 

 

Ako dlho Ti trvalo, kým si sa v DHZ zdokonalil? 

 

Máš niekedy v teréne aj strach? 



 

 

   

  Kiko: Keď skončím úspešne strednú školu, chcel by som sa stať profesionálnym hasičom.  

 

 

   

   Kiko: Znamená to pre mňa všetko, lebo dávam do toho svoje srdce a všetky svoje schopnosti. 

Podporuje ma aj moja rodina a to ma posúva ďalej. 

 

 

  

 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                 Ocenený... 
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Aké sú ďalšie tvoje plány? 

Čo pre teba znamená byť dobrovoľným hasičom? 

 

Ďakujeme za rozhovor Kiko                                                         

 



 

Náš intrák žil každé popoludnie 

i večer športom. S radosťou 

sme chodili aj do fitka, 

korčuľovať sa a navštevovali  

krúžky: 

volejbal, florbal, lukostreľba, 

stolný tenis, kick box,  futsal, 

športové hry, badminton 

a športové zábavné aktivity 

Víťazi 

volejbalovej 

súťaže:      

Kaľavská, 

Janeček, Šoltýs, 

Peniaková, 

Ščensná, Sovová, 
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Víťazkou v stolnom 

tenise sa stala 

Lenka  Kaľavská, 

z chlapcov vyhral 

Samuel Šoltýs. 

 

Volejbalový zápas 28.9.2018 

Florbalový zápas 9.10.2018 

Futbalové zápasy 13.11.2018 

Zápasy vo vybíjanej 13.12.2018 

Súťaž v stolnom tenise 17.1.2019 

Netradičné športové disciplíny 

12.2.2019 

Súťaž v badmintone 9.4.2019 

 

Š P O R  T 
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Víťazné družstvo vo vybíjanej: 

 

Súťaž v badmintone vyhrali Gildein Kristián a Lenka Kaľavská 

Hrabčáková, Fábry, 

Kollář, Filová, 

Bányiacskiová, 

Cipár  

 

Víťazné družstvo vo futbale: 

 
Kaľavská, 

Zajacová,  Kolář, 

Šumský,  Bilina     

 



 

 

   

                             Víťazné družstvo: 

                                      Zajacová, Porubjaková, 

                                                Sovová, Peniaková, Loyová,  

                                                Kaľavská, Kurucová, Reľovská,            

                                                 Gallschneiderová, Hriňová 

                                                                                     

 

 

 

 

                                                     

                                                             

 

 

 

 

 

 

Víťazné družstvo:  č.1  Zajacová, Sovová, Šoltýs,  

Kaľavská, Peniaková, Šumský, Banyacskiová, Janeček  vyhralo 12:7          
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Florbalová súťaž 

Chlapci proti dievčatám športovo-zábavná súťaž 

Dievčatá – chlapci    6   :     1 

Joj, tie šnúrky 

nám dali zabrať... 

Chlapi 
rýchlo,  
baby na 
nás  
nemajú! 
 

Lukáš, prihrávaj 

poriadne! 
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zameraná na prevenciu chorôb, preventívne prehliadky, antikoncepcia, 

zodpovednosť  za svoje zdravie sa uskutočnila vo februári  2019. 

 

Marec v znamení prevencie -kyberšikana 

beseda s mestskou policajtkou pani 

Líviou Vojsovičovou  na témy: 

- mladiství a alkohol 

- fajčenie mladistvých 

- postupy mestskej polície z praxe 

- zásahy mestskej polície  

- šikanovanie - prípady najmä v ZŠ 

- ako  vyhľadať pomoc 

- ľubovoľné otázky 

BESEDY 

s gynekológom MUDr. Rafikom Al Khourym  

 



Rozprávanie o knihe 

Rozprávanie o knihe „Nás nezlomíte“ so spisovateľkou  

Jankou  Rebekou Štefkovou.  

Kniha príbehov o skutočných  ľuďoch ,  ich ťažkom osude, 

bolesti,  chorobách  a statočnom boji s nepriazňou osudu.   
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Viky, ten  
zajko je  
super... 
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Tvoríme 

spolu   

Výroba šperkov 

Pečenie medovníkov 

Vianočné ikebany 

Veľkonočné ozdoby 

Tvoríme z netradičných materiálov 

Eko –tvorivé dielne 

 

Slávko 

miešaj ! 

Hurá,  zvládla 
som to! 

Raz z nás 

budú umelci! 
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    Aj tomu sme sa   
           venovali 
skupinové aktivity: 
 
-  Pozitívne odkazy/sociálna hra -

pocity, emócie, spolupráca                

-  Čo máme spoločné  / poznanie 

iných, empatiu 

- Mýty a fakty o drogách – 

význam pozitívnych hodnôt, 

zodpovednosť za svoje spávanie, 

zdravie 

- Emočné vyjadrenia-zamerané 

na sebahodnotenie, empatiu, 

komunikáciu 

- Vplyv médií na mládež / Moja 

obľúbená celebrita 

- Moje silné a slabé stránky: 

   sebapoznanie 

- Hospodárenie a deľba práce 

v rodine-praktické zručnosti 

súvisiace so životom v rodine 

- ochrana životného prostredia,  

-Eko HRY, Eko POSTOJE 

 



Aktivita zameraná na ekologickú výchovu, zisťovanie postojov 

u žiakov. Jej cieľom bolo  pochopiť význam aktívnej ochrany životného  

prostredia  a rozvíjať zručnosti pri samostatnej činnosti na tvorbe a ochrane prírody. 

Znamená to starostlivosť o celý rad prírodných zdrojov – rastliny, živočíchy, vzduch, vodu      

i pôdu. Je to celosvetový problém, no každý môže začať už doma a od seba. Aktivitu sme 

rozdelili na tri časti: jarná brigáda ,  EKO TEST-kartičky, 

zapojenie sa do celosvetovej EKO-chalenge  výzvy. 

 

 

 

 

Internetom sa šíri jedna z najhodnotnejších výziev. Ľudia vďaka nej pomáhajú prírode. 

BRATISLAVA 4. apríla - Príroda je zahltená množstvom odpadu. Jeho objem sa každým rokom zvyšuje. 

Nedávno  sa  na  Internete  objavila  plnohodnotná  výzva, ktorá   motivuje   ľudí  konať. Spája  sa                   

s hashtagom  #trashtag. Jej cieľom je odľahčiť prírodu, upratať okolité prostredie a uverejniť   

na sociálnej sieti fotografiu, ako to na danom mieste vyzeralo pred a po upratovaní. 
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Internet valcuje výzva, ktorá môže zmeniť svet. Zapájajú sa aj 

Slováci a poctivo upratujú svoje okolie. 

Jarná brigáda v okolí Školského internátu 



 

EKO PYRAMÍDA – POSTOJE MLADÝCH   

Eko pyramídu sme robili so žiakmi súčasne s Eko-výzvou (challange)  celosvetovou aktivitou 

(zbieranie a triedenie odpadu, skladok) vo svojom okolí spolu s fotodokumentáciou. Aktivita je 

zároveň venovaná ku Dňu Zeme, ktorá je vždy 22.apríla. Aktivity sa zúčastnili žiaci všetkých 

ročníkov, bola dobrovoľná a edukatívna. Po vyzbieraní odpadu sme zisťovali ich postoje zábavnou 

formou pomocou kartičiek.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                 Prezentovanie postojov 

 

 

 

       

 

 

 

 

 

                   Čistenie lesa na kopci Baba                                                       Eko-pyramída 
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EDUKATÍVNE 

OKIENKO 

 

 

     

 

 

 

  

Agentúra Penelopa vydáva časopis VODNÍK, ktorý je časopisom  

Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti, a.s. Dostal sa  do našich rúk a keďže 

nás veľmi zaujal obsahom aj vizuálom, požiadali sme o súhlas  uverejniť 

edukatívnu časť do nášho časopisu. Súhlas nám schválila Mgr. Adriana Bálintová. 

Ďakujeme. 

 Bližšie informácie nájdete  na www.vodarne.eu 
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        Vieš  o tom? 

VODNÍK INFORMUJE 
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